
La Comuna 11/07/23 

Ordre del Dia 

1. Debat sobre valors, criteris i funcionament de CLD 
2. Informació de les diferents Comissions de CLD 
3. Altres  

 

Iniciem la trobada comunicant que Merche Alvira i Mirta Lojo, membres de la 
Repartidora, tenen l’encàrrec de fer l’acta i moderar la reunió respectivament. 

Tal com es com es va acordar en reunions anteriors i es va especificar a la convocatòria, 
l’accent  i la centralitat de la reunió es posa en el debat del document Valors, criteris i 
funcionament de CLD i es deixa per al final el conjunt d’informacions de les Comissions i 
un temps per informacions no previstes i/o aclariments. 

La proposta és començar a debatre el document en vàries sessions: La part d’OBJECTIUS 
i VALORS, que pot ser més significativa a nivell d’orientació política es faria en una 
primera fase, per passar-ne a una segona, de treball sobre els CRITERIS DE 
FUNCIONAMENT de CLD. 

 

Degut a un error de comunicació l’última versió de proposta de document no arriba a 
temps perquè les participants el puguin llegir. De tota manera, segons allò acordat a 
l’última Comuna, hi ha una prèvia que és la discussió i consens sobre la metodologia de 
treball per al debat del document.  

1. Debat sobre criteris metodològics  

A la Repartidora es va tractar el fet de trobar un equilibri entre la participació, 
l’aprofundiment reflexiu i que tot plegat no s’eternitzés en el temps obstaculitzant altres 
temes o activitats. En aquest sentit, es proposa que el procés no s’allargui més enllà del 
Nadal, o sigui de desembre d’aquest any. 

La Repartidora fa una proposta generada a partir d’idees de la Comuna anterior. Es veu 
la conveniència de fer grups de treball o comissions que puguin abordar diferents 
apartats del document durant una primera franja horària de la reunió i passar a la posada 
en comú del treball realitzat en petits grups per arribar al consens en una segona franja 
plenària.  

La idea de fons és començar a pensar-hi i organitzar-nos, de manera que al setembre no 
comencem de zero. 

S’obre un torn de paraules sobre els aspectes metodològics: 

- Es comenta la importància de treballar el document entre totes i no fer grups, un 
dels sentit de la comuna es el de compartir i conèixer les opinions de totes. 
 

- S’informa que s’està treballant una primera proposta, cal fer grups per debatre i 
ampliar el tema de la transversalitat, els valors de Ca la Dona, com definim l’ètica 



feminista, la sonoritat... i anar avançant, reflexionar sobre l’essència i fer-ho 
col·lectivament. 
 

- S’apunta que la dinàmica del treball en grup ajuda a la participació i que cal que 
s’enviï l’últim document abans de l’estiu perquè totes puguin reflexionar i 
preparar les seves aportacions, fer grups de treball els mesos d’octubre i 
novembre, posar-ho en comú i, el mes de desembre, es tancaria el document. 
 

- Pel que fa la divisió dels continguts del document, es comenta que la part dels 
valors és possible que sigui ràpida i en canvi els criteris de funcionament de la 
casa tindrà més debat, per la qual cosa fer-ho com últim debat no seria del tot 
adient.  
 

- Es considera important la forma en què construïm els valors de forma col·lectiva, 
les dinàmiques, els continguts i els nous conceptes que hi haurem d’incorporar.  
 

- Es diu que hem de fer un document polític i crear el cos, no es veu clar fer-ho en 
comissions, ni en grups. Cal “participar”, cal “debatre”. No es fàcil la divisió del 
document, tenim capacitat per dir què falta i què cal actualitzar. 
 

- Es considera que no cal crear més espais de debat, ni de treball conjunt. Els 
debats es faran en La Comuna. 

Hi ha un grup que està treballant una proposta inicial de document amb la intenció 
d’avançar feina, raó per la qual és possible que calgui menys temps per als acords.  

Es consensua que durant l’estiu es farà la lectura de la proposta de document i a la 
Comuna de setembre s’iniciarà el corresponent debat en gran grup. 

2. Informació de les diferents Comissions de CLD 

Comissió de Relacions Externes 

S’informa de les diferents reunions que s’han tingut amb les Institucions: Invitació de la 
Conselleria de Dones de la Generalitat (Tània Verges) i de la visita de la secretària del 
Consell de les Dones de Barcelona. Es planteja la reflexió al voltant de les dificultats 
burocràtiques que es trobem les entitats i grups de dones per tramitar les diferents 
subvencions en les administracions públiques. Es debat sobre la participació en diferents 
jornades i espais i s’acorda que s’enviarà la informació dels temes més importants al 
Whatsapp de la Comuna. 

Comissió Econòmica 

S’han presentat les justificacions a la Diputació i s’estan preparant els projectes per la 
nova convocatòria de l’Institut Català de Les Dones (2023/2024), i el mes de setembre 
es presentarà un projecte de Coeducació a l’Institut Internacional per La Pau. En 
general, s’espera un augment de les subvencions. 
 
Comissió Laboral i de Manteniment 



S’informa que es tancarà la casa del 7 al 25 d’agost i Secretaria farà també vacances. Es 
debat la importància d’obrir el correu en aquest període de temps i s’acorda que es farà 
des de la Comissió Laboral i de Manteniment per si arribés algun tipus de requeriment 
de les administracions. 

En aquest debat surt la reflexió al voltant del poder de decisió de les comissions i es 
recorda que les decisions més important han d’anar a la Comuna, però també es recorda 
la importància i necessitat de tenir confiança en el treball de les diferents comissions de 
treball i de la seva autonomia. 

Grup de treball dels projectes 

S’informa que es va acordar que la Karen vindrà a partir de setembre a la Repartidora en 
representació del grup. 

Comissió de Comunicació 

S’ha posat ordre al Nextcloud. Cada comissió i també la Comuna hi tindran les seves 
respectives carpetes on s’hi hauran de penjar les actes definitives de cada reunió. De 
cara a l’estiu, s’ha preparat un document per a totes les sòcies amb telèfon d’urgències 
i informacions a partir del qual es farà una campanya de difusió. 

3. Altres. 

- Un dels grups de l’assemblea 8M comenta que es va plantejar construir una bici – carro 
per a la realització de les diferents accions, que portarà plaques solars i serà sostenible. 
Es necessita trobar un lloc per deixar-la, les mides son: 1.5 x 1.5 x 2 metros. S’acorda que 
a la Comissió Laboral i de Manteniment s’estudiarà la demanda. 

Des dels diferents grups de Ca la Dona s’informa: 

- Es planteja la preocupació per l’increment del feixisme. Cal portar a terme campanyes 
per la vulneració del drets amb un discurs antifeixista. Es proposen fer diferents accions, 
una d’elles podria ser posar pancartes a la casa. Per exemple “FEMINISTES CONTRA EL 
FEIXISME i EL RACISME. NO PASARAN“ i fer una campanya de comunicació des de La 
Comissió de Comunicació. Estem participant en la Plataforma contra el Racisme. Es faran 
accions el 15 de juliol en Nou Barris i el 18 del mateix mes hi haurà una concentració i 
manifestació a Via Laietana, 43, a les 19:00hs. 

- El dia 28 de setembre es el dia del Dret a l’Avortament lliure i gratuït i sortirem al carrer. 
S’està preparant una xerrada per defensar els Drets Sexuals i Reproductius. Es contactarà 
amb la Plataforma.  

- Ens han fet una demanda per participar com a Ca La Dona en un article on ens demanen 
la opinió sobre la gestió del govern Espanyol. S’acorda la no participació en aquest article 
pel risc de possibles implicacions partidistes, sobretot a les portes d’unes eleccions, i pels 
principis de CLD de no identificació amb cap partit concret.  

 

ACORDS 

- La discussió del document Valors, criteris i funcionament de CLD es farà a la 
Comuna en gran grup i dins el calendari de reunions previst.  

- Propera reunió 12 de setembre de 2.023 a les 18:30hs. 


